
Vážení spoluobčané,

za dveřmi jsou vánoční svátky, blíží se konec roku 2022, a proto 
bych opět rád zhodnotil obecní aktivity za uplynulý rok. 

I  přes  nepříznivou situaci  ve  světě  jsme důležité  akce zvládli 
zrealizovat a plnit tak plány v programu rozvoje venkova. Řada 
akcí byla ale v nemalé míře ovlivněna zdražováním materiálu, 
práce, energií. 

Jako veliký úspěch vidím v opětovném získání dotace z MMR ČR na opravu další 
části místní komunikace v poměrně dlouhém úseku, a sice od firmy Alfatech, kolem 
školy,  směrem k pohostinství  Na Baště  až na křižovatku k loutkárně.  Akce bude 
realizována na jaře v roce 2023 na etapy po domluvě s místními zemědělci.

Za povšimnutí také stojí  vybudování dalších prvků ve stolanském lomu - lezecká 
stěna,  schodiště  a  odpočinkové  plato.  Revitalizována  byla  zároveň  stráň  naproti 
vstupu do lomu. Téměř polovinou byly tyto akce financovány z poskytnutých dotací. 
Na příští  rok  jsme zažádali  o  podporu mikroregiony,  kdy bychom rádi  dokončili 
pochozí spojovací rošt mezi informativními panely ve spodní části lomu a dřevěný 
přístřešek a splnili tak další fázi projektu.

Díky  finanční  podpoře  SZIF byly  vyhotoveny herní  prvky v  parčíku u  školky a 
doplněno bylo i veřejné prostranství u rybníka.

Za finanční podpory Pardubického kraje došlo během letních prázdnin k opravám 
autobusových zastávek. Rekonstrukcí prošla i přední část bývalé prodejny potravin. 
Za  obecním  úřadem  došlo  k  ukončení  prací  výstavby  parkoviště  nejen  pro 
návštěvníky  sportovního  areálu  či  lomu.  Díky  četným směnám pozemků  získala 
obec prostor vedle hřiště pro vybudování tělocvičny a víceúčelové plochy. Nového 
oplocení se dočkal nejen sportovní areál, ale i zahrada školy, včetně  vybudování 
zahradního domku.

Mimo intravilán obce bych vyzdvihl spojovací Honzíkovu cestu mezi naší obcí a 
obcí Sobětuchy. Stoprocentní dotace byla získána na výsadbu ovocné aleje na cestě 
ke třem lipám. Děkujeme všem dobrovolníkům, kteří  se zúčastnili této výsadby a 
také výsadby boroviček v lese. 

V  nadcházejícím  období  bychom  rádi  ve spolupráci  s Římskokatolickou  farností 
opravili  střechu kostela sv. Mikuláše, což bohužel není  jednoduché, jelikož kostel 
není ve vlastnictví obce, pokračovali v opravách veřejného osvětlení a v některých 
částech  obce  vybudovali  chodníky.  Poměrně  nákladnou,  ale  nutnou  investicí  je 
pořízení komunální techniky do obce.



V  oblasti  společenského  a kulturního  žití  děkuji  všem,  co  přispívají  k rozvoji 
kulturního života v naší obci.  Především členům kulturní komise, dobrovolníkům, 
dále obecním spolkům či ZŠ a MŠ Stolany. Rok 2022 byl na tyto akce poměrně 
bohatý,  obzvláště  se  vydařilo  záříjové  posvícenské  odpoledne,  kdy  jsme  si  to  
(doufám) všichni užili!

Děkuji i všem, kteří s obcí jakkoliv spolupracují a vycházejí vstříc.

Na  tomto  místě  bych  také  nerad  zapomněl  poděkovat  všem,  co  v  komunálních 
volbách podpořili svými hlasy složení zastupitelstva obce Stolany. Nadále se budeme 
snažit nezklamat vaši důvěru a pokračovat tak, aby se nám ve Stolanech dobře žilo!

Na  závěr...v  obci  dochází  k  četným  pozemkovým  úpravám  a  výstavbě  nových 
lokalit. Jelikož obec nemůže bránit v dalším rozvoji, snaží se alespoň dohlížet na 
bezproblémový chod těchto prací,  i  když to mnohdy není jednoduché.  Prosíme o 
trpělivost a v případě dotazů se obraťte na obecní úřad.

Všem veselé a poklidné prožití vánočních svátků a hlavně pevné zdraví do 
dalších let!

Stolany, 22. 12. 2022

Zdeněk Hluchník

starosta obce


